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PETYCJA 

Dotyczy: Zarzqdzenia Prezydenta Miasta t.odzi z dn. 16.01.2017 i Uchwa~y Rady Miejskiej 

XXXVIII/l016/16 z dn. 07.12.2016, w ktorym podwyzszono stawk~ bazowq czynszow w 

mieszkaniach komunalnych od 01.05.2017 

W zWiqzku z wprowadzonymi przez Paniq Prezydent ponad 40% podwyzkq czynszow w 

mieszkaniach komunalnych w imieniu mieszkancow po raz kolejny wyrazamy 

ZDECYDOWANY SPRZECIW. 

W~adze Miasta t.odzi chwalq si~ kolejnymi inwestycjami, ktore cz~sto odbywajq si~ 

kosztem podstawowych zobowiqzan socjalnych, ktore spoczywajq na gminie, 

zapominajqc tym samym 0 tych, ktorzy Sq najwazniejsi w kazdej aglomeracji: 0 

MIESZKANCACH. 

Mieszkancy mieszkan komunalnych Sq zaskakiwani podwyzkami, zresztq juz kolejnymi w 

ciqgu ostatnich lat. Mieszkar1cY NIGDY nie otrzymali uzasadnienia podwyzek, ani co 

skfada si~ na te koszty oraz a jakie cz~sci skfadowe wp~ywajq na stawk~ bazowq 

czynszu. 

Biorqc pod uwag~, ze po~owa mieszkan komunalnych jest zadfuzona przyj~ta przez Paniq 

Prezydent nowa uchwafa uderza w NAlBIEDNIESZYCH. Proponowana zmiana stawki 

przekracza bowiem niejednokrotnie mozliwosci finansowe lokatorow oraz jest sprzeczna z 

zasadami IDEI MIESZKAN KOMUNALNYCH. Zwi~kszy si~ zatem grupa ludzi, ktorzy nie 

b~dq p~acic. INFLAClA oraz PENSlE todzian nie wrosfy a 40%. Zatem nowa uchwata 

jedynie powi~kszy bezdomnosc i stref~ biedy, a tym samy wpfynie na pogf~bienie dfugu 

miasta. ____ .----- ----:;::-;---::--.-,-;-;---', 

Dodatkowo cz~sc mieszkancow w latach ok. 1998r2!o1&i~~~~f~~·~~[;,9¥~~~~}~1'ynszu.
B1U k'lO to"PIJIl!.,,;!trhl.t::I>- ". -~ 

Przy czym nie byfy prowadzone zadne niezb~dn remonty w tych lokalach, a cz~sto 
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budynki te Sq w z.fym stanie technicznym juz ::>d samego poczqtku ich powstania. Nie 

zosta.fy wyciqgni~te zadne kroki prawne przeclwko fir-mom, kt6re bloki wybudowa.fy oraz 
" nie Sq prowadzone biezqce remonty tych budynk6w co wplywa na ich zly stan techniczny, 

kt6ry z roku na rok si~ pogl~bia. Zgodnie z "UstawC'l 0 ochronie praw lokator6w" art. 

7, punkt - 4 stawka czynszu powinna uwzgl~dniae obnizonq wartose uzytkowq tak jak 

ogolny stan techniczny budynku. Mieszkarky, kt6rzy przez wiele lat ptacili 160 % stawki 

bazowej, a mieszkali w budynkach z licznymi wadami NIGDY nie otrzymali 

pomniejszonej stawki czynszu. Pomimo tego PONOWNIE ta grupa mieszkancow b~dzie 

placHa najwyzszq stawk~ bazowq. 

Wi~kszosc lokali komunalnych jest w zlym stanie technicznym, cz~sto lokatorzy 

mieszkajq w WARUNKACH SZKODZJ\.CYCH ZDROWIU. Nalezy podkreslic, ie SZEREG 

WAD wyst~pujqcych w danych budynkach jest jut od samego poczqtku ich powstania. 

Wielokrotnie mieszkancy informowali Urzqd Miasta 0 zlym stanie technicznym 

budynk6w, pomimo tego nie byly prowadzone zadne prace remontowe. Nie ma 

wkladu remontowego przypisanego do danego budynku. 

Zaproponowane bonifikaty na wykup mieszkan Sq niekorzystne. Nie uwzgl~dniajq 

bowiem stanu technicznego budynkow oraz naktadow finansowych jakie musimy poniesc 

po ich wykupie aby budynki doprowadzic do stanu IInormalnego". Jedynie preferencyjne 

warunki wykupu majq naktonic cz~sc mieszkancow do wykupu lokali. Kolejnq barierq 

wykupu mieszkan jest kwestia nie uregulowanych grunt6w, zatem wykup lokali nie 

jest mozliwy oraz nowy zapis w uchwale, ktory jasno okresla, ie wykup jest mozliwy jesli 

50 0/0 powierzchni danego budynku zadeklaruje ch~c wykupu. Zatem obecnie 

prowadzona polityka wykupu nie jest zach~cajqca ani korzystna dla lokatora. Dodatkowo 

wi~kszosc mieszkanc6w nie ma finansowych warunkow na wykup mieszkan w tak 

wysokiej cenie. TYLKO ZMIANA BONIFIKAT na korzystniejsze moze wptynqe na ch~c 

wykupu mieszkan przez mieszkancow. 

Pragniemy ponownie przypomniec te: 

MIESZKANCY Set PODMIOTEM w miesciet a Sq traktowani jak PRZEDMIOT. 

BiorC'lc pod uwag~ powyzsze argumenty zC'ldamy: 

- wycofania si~ z decyzji dotyczqcej drastycznej podwyzki, tak aby zapobiec jej J 
powatnym skutkom spolecznym. 
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obnizenia stawki bazowej czynszu do 7,50 zt/m2 miesi~cznie. 

przywrocenia znizki wynikajqcej z zami~szkania w strefie peryferyjnej do 10%. 

- zaproponowania korzystniejszych borilfikat na wykupu ITlieszkan (Iokale povvstaty 

RO 1990 roku majq 40% bonifikaty +hO% za pl'atnosc jednorazowq). Obecne bonifikaty 

nie Sq rownowazne ze stanem techni~nym budynku, zatem bonifikata na wykup powinna 

bye na poziomie 90%, gdyz niezb~dn~ b~dq duze naktady finansowe na remonty tych 
)

budynkow. Zatem bonifikata 90% jeSt jedynq, ktora moze sktonic nas do wykupu 

mieszkan. 

- pisemnej informacji dlaczego bOf'ifi,katy na wykup mieszkan z roku na rok set 

coraz mniejsze, pomimo ze budynk( b~dq coraz starsze 

pisemnego wyjasnienia, dlaczego wykup jest mozliwy jedynie kiedy 50% powierzchni 

danego budynku zadeklaruje ch~c: wykupu 

- oswiadczenia na pismie terminu uregulowania gruntow w danych lokalizacjach 

ch~tnych do wykupu mieszkari 

- informacji dotyczqcej czasu jaki jest potrzebny na zamian~ mieszkania 

Z powazaniem 

Do wiadomosci: 
1. Rady Miejskiej 
2. Komisja Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej RM 
3. Mediow'" 


